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Szakértői vélemény 
V. FEKETE SÁNDOR 
vfekete@delmagyar.hu 

Lehet ízlelgetni a kifejezést. Nekem nem ízlik. Rossz ér-
zéseket kelt az emberben, ha azt hallja: szakértői véle-
mény. Valami baj lakozhat ott, ahol erre van szükség. 
Elméletileg a szakértői vélemény aztán tényleg meg-
mondja a tutit, az objektívet. De hogy lehet objektív egy 
vélemény, ami óhatatlanul szubjektív is? És mi van ak-
kor, ha két tuti szakértői vélemény homlokegyenest el-
lentmond egymásnak? Akkor egy még tutibb mondja ki 
a végső szót, ami persze szintén kézből kontrázható? 

Ha már nem lehet 100 százalékig objektív egy szak-
vélemény, akkor milyen lehet? Lehet például gyors 
vagy lassú. Mifelénk az utóbbi dívik általában. Józan 

paraszti ésszel nehéz 
felfogni, hogy a két és 
fél éve meghalt, úgy 
nevezett mindszenti 
beteg ügyében még 
mindig nem sikerült a 

bíróságnak eldöntenie, hogy hibázott-e a vásárhelyi 
doktornő, amikor az idős férfit továbbküldte a mentő-
vel. Az egyik szakértő szerint igen, a másik szerint nem, 
a harmadik pedig még nem készítette el a jelentését, 
ezért kellett a legutóbbi tárgyalást elnapolni. Úgy lát-
szik, a szakértők malmai is lassan őrölnek. Számtalan 
esetben, amikor a hír hátterére is kíváncsi a sajtó, akkor 
megkapja a szóvivőtől, a szakértői vélemény elkészülte 
előtt egy nyikkot se! 

A szegedi kisvonatos balesetről is vékony csatornán 
szivárogtatta a rendőrség az információt, holott, állító-
lag, már a baleset helyszínelésekor világossá vált, hogy 
hibázott a sofőr. Ezt azonban a nyilvánosság számára 
nem tették hozzáférhetővé. Mintha szakértői vélemény-
re vártak volna. 

Nem szeretem, ha valaki amerikai példákat hoz, de 
tényleg eszembe jutott, hogy a június végén elhunyt 
Michael Jackson halálát követően már az első napok-
ban közzétették az első orvosszakértői véleményt. Az-
óta pontosan tudják, milyen fajta gyógyszerek, mekko-
ra dózisban okozták halálát. Orvosa ellen már vádat is 
emeltek. 

Úgy látszik, ott hamarabb megszületnek az igazság-
szolgáltatáshoz szükséges dokumentumok. Persze, ez 
is csak egy vélemény. 

99 Úgy látszik, a 
szakértők malmai is 
lassan őrölnek. 

Európai Lézerközpont: 
megnőtt Szeged esélye 
SZEGED 
FOLYTATÁS AZ 1. OLDALRÓL 

Hazánk is versenybe szállt ér-
te: februárban bejelentették, a 
magyar kormány Szegedet ja-
vasolja helyszínnek. A szege-
di közgyűlés úgy döntött, a 

„Felszállhat a fehér füst a 
lézerközponttal 
kapcsolatban jövő hét 
csütörtökön, Prágában." 
Szabó Gábor fizikus professzor 

város részt vállal a pályázat 
külső infrastruktúrájának 
megvalósításában. Ekkor még 
Csehország, Franciaország, 
Nagy-Britannia és Románia is 
versenyzett a projektért. Júli-
usban kiderült, önmagában 
egyik ország javaslata sem 
elég erős. Ezért Cseh- és Ma-
gyarország bejelentette: közö-
sen pályázik az ELI megépíté-
sére. Ezt Németország és 
Nagy-Britannia is támogatta. 

- Ez a pályázat lehet a befu-
tó, Romániával kiegészülve. De 
a végleges döntés nagyban 
függ attól, milyen gazdasá-
gi-politikai garanciákkal tá-
masztják alá a projektet - fo-
galmazott Osvay Károly, az eu-
rópai szuperlézer megvalósítá-
sára kialakított bizottság pro-
jektvezető-helyettese, az SZTE 
TTIK Fizikus Tanszékcsoportja 
Optikai és Kvantumelektroni-
kai Tanszékének tanszékveze-

Vezetó tudományos központ lehet Szeged. A berendezés építésé-
nek 2011-2014-re becsült összköltsége 400 millió euró. Az első jelen-
tősebb bővítésig tervezett 20 éves üzemidő alatt üzemeltetési költsé-
ge évente 50 millió euró. A tervek szerint Prága mellett, illetve Szege-
den épülne meg az EU egy-egy meghatározó eleme, közös irányítással. 
A harmadik egység pedig ott, ahol biztatóbbak az előkészítő kísérletek. 
Lézer mindkét helyen lesz. Szegedre a projekt 40 százaléka, 200 millió 
eurónyi beruházási érték kerülhet, ez nagyjából 55 milliárd forint. 
150-200 mérnök és fizikus működtetné a Tisza-parti lézeres eszközö-
ket. Több száz új munkahelyet, rendkívüli tudományos eredményeket 
és még nagyobb nemzetközi elismertséget remélhet tőle Szeged, 
amely 5-10 évig a világ egyik vezető tudományos központjává avan-
zsálhat. A 100 milliárd forintos európai gigaprojekt helyszíne az SZTE 
öthalmi területe lenne - már meg is kezdődött az épületek felújítása. -
Sokat lobbiztunk az elmúlt hónapokban a lézerközpontért, amely az 
egész ország számára nagy jelentőségű. Ha pozitív döntés születik, ez 
lesz a következő évek legfontosabb városfejlesztési projektje - mond-
ta Botka László polgármester. 

tő-helyettes egyetemi docense. 
A konzorciumnak például arra 
kell garancia, hogy - bármi-
lyen is lesz a gazdasági helyzet 
a két országban nem áll le az 
építkezés. Úgy tudjuk, ez meg-

lesz: Bajnai Gordon miniszter-
elnök szombaton Szegedre lá-
togat, hogy az egykori öthalmi 
laktanyában bejelentse, a ma-
gyar kormány pénzügyi garan-
ciát vállal a projektre. 

Az EU épületének egyik látványterve. Valami hasonló épülhet Szegeden. 

A MICROSOFT KÉT VEZETŐJE HOBBIBÓL DIGITALIZÁLTA A MAGYAROK BEJÖVETELÉT 

Feszty-körkép: éghetetlen változat 

H1N1 - újra 
kinyitott a Vedres 
SZEGED. Újra elkezdődött a ta-
nítás tegnap a Vedres István 
Építőipari Szakközépiskolá-
ban, ahol a H1N1 vírus okozta 
tömeges megbetegedések, il-
letve hiányzások miatt múlt 
hét csütörtök-péntekre rendkí-
vüli szünetet rendelt el az isko-
la vezetése. A múlt szerdai 78 új 
hiányzóval szemben tegnap 
összesen 44-en nem mentek is-
kolába, de ebből az új betegek 
száma csupán 8 volt, ezért nem 
indokolt a tanítási szünet foly-
tatása - közölte tegnap Tom-

bácz Zsuzsanna, a régiós 
ÁNTSZ járványügyi osztályve-
zetője. A szakhatóság több, a 
Vasvári és a Gábor Dénes kö-
zépiskolába járó diáktól vett 
mintát pénteken - ezeket teg-
nap alaposabb elemzésnek ve-
tették alá. Kiderült, mindegyik 
beteg HINl-negatív, azaz nem 
az új influenzától betegedtek 
meg. Újabb HINl-fertőzéssel 
kapcsolatos bejelentés tegnap 
nem érkezett az ÁNTSZ-hez a 
szegedi iskolákból - tette hoz-
zá a főorvos. 

Feszty Zsolt, az ópusztaszeri emlékpark tiszteletbeli nagyköve-
te. A Feszty család képviseletében méltatta a körkép digitalizált válto-
zatának elkészítését. FOTÓ: MTI 

Elpusztíthatatlan reprodukció 
készült a Feszty-körképről. A 
Microsoft két magyar mérnöke 
hobbiból digitalizálta A magya-
rok bejövetele című képet, 
amely napokon belül látható 
lesz az interneten is. 

ÓPUSZTASZER, BUDAPEST 
BAKOS ANDRÁS 

A magyarok bejövetele című 
képet eredetileg a budapesti 
Városligetben, a Szépművé-
szeti Múzeum helyén állították 
föl először. Ezért itt, a múzeum 
millenniumi termében mutat-
ták be Feszty Árpád munkájá-
nak digitalizált változatát is a 
sajtónak, jelezve: a mű életé-
ben ez is fontos esemény. A 
Microsoft Magyarország fej-
lesztési igazgatója, Kollár 
László és főmérnöke, Kőnig Ti-
bor szabadidejében műalko-
tások digitalizálásával foglal-
kozik. Korábban a Képes Kró-
nikát tették elérhetővé minden 
apró részletében a netezők szá-
mára, majd kerestek egy na-
gyobb kihívást. 341 fotót készí-
tettek a körképről, és a felhasz-
nált program révén a mű szá-
mítógépen is megtekinthető 
olyan részletesen, ahogy csak 
a festő láthatta. A tájékoztatón 
egy kivetítőn ezt be is mutat-
ták: Árpád vezér arca megdöb-
bentően közelről volt látható. 

- Kíváncsiak voltunk arra, 
mit tud a program, és tényleg 
szerettük volna bebizonyíta-

ni, hogy nemcsak egy multi-
cég dolgozói vagyunk, hanem 
magyarok is - mondta Kollár 
László. 

Munkájukat ingyen föl-
ajánlották az Ópusztaszeri 
Nemzeti Történeti Emlékpark-
nak. A körkép most már el-
pusztíthatatlan - mondta Hor-
váth Gábor igazgató, megkö-
szönve az ajándékot. A tervek 
szerint a kép pár napon belül 
fölkerül az emlékpark honlap-
jára. Ez a gesztus azért jött jó-
kor, mert hamarosan kezdő-
dik a park rekonstrukciója, és 
novembertől várhatóan a kör-
képet is el kell zárni a látoga-
tók elől 4-5 hónapra, míg a 
tetőt megjavítják. így viszont 
a kép ez idő alatt is látható 
lesz a neten, azok is megnéz-
hetik, akik talán sohasem jut-
nak el Ópusztaszerre. Feszty 
Árpád művét egyébként 1995 
óta mintegy 4 millióan nézték 
meg. 

A park felújítására 600 mil-
liót költenek, ebből közel 200 
millió a megye saját pénze -
mondta a tájékoztatón Ma-
gyar Anna, a közgyűlés elnö-
ke. Jelen volt Feszty Zsolt is, 
aki a festő legfiatalabb öccsé-
nek, Bélának a dédunokája. A 
Szlovákiában élő férfi a család 
nevében is megköszönte a 
microsoftosok felajánlását, 
hozzátette: itt lenne az ideje 
annak, hogy az állam vállal-
jon felelősséget a körkép sor-
sáért. 

Gyalogost gázolt a S k o d a 

Parkoló autósor mögül lépett az úttestre Szegeden, a Petőfi Sándor 
sugárúti burekes üzlet előtt tegnap délután egy 27 éves fiatalember. A 
Dugonics tér felől érkező Skoda Fabia vezetője megpróbálta elkerülni az 
ütközést, a gyalogos mégis a motorháztetőre esett, és a szélvédőnek 
csapódott. Az elsődleges vizsgálatok szerint súlyos fejsérüléssel szállí-
tották kórházba a férfit. FOTÓ: MISKOLCZI RÓBERT 
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